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Стопанското повдигане на Варна.
Следъ поместената въ миналия брой на вест

ника ни обстойна и обоснована статия на г. Сни- 
ро Спировъ за причините на стопанския упадъкъ 
па гр. Варна и мерките, които требва да се взе- 

, матъ за нейното повдигане, считаме за нужно да 
кажемъ неколко думш и за историческото и сегаш
но значение, което е имала и за напредъ ще има 
една стопански издигната Варна за нацията и 
държавата ни.

Още отъ най-старо време Варна е заемалъ 
важно и раководно место въ > целия североизто- 
ченъ'жгтлъ на Балканския полуострови. Като древ
ногръцка колония, наречена Одесусъ, 'той  става 
глава на петь съюзни градове —■ оживени центрове 
на черноморската търговия. По-късно, въ римско 
и византийско време, нареди съ рговското си пре
димство, тон стои начело на нова»а религия и става 
седалище на архиерейство за цялото Черноморие 
отъ Созоподъ до Томи.

Но това, което има особно значеппе за пасъ 
е, че Варна още въ първата година на българс
ката държава се свързва неразривно съ пея, Нредн 
Аснарухъ да сложи основи на столицата ом Плис
ка, той е стжпадъ най напредъ въ Вариа и чрезъ 
редица .отбранителни крайбрежни окопи,затвърдилъ 
е владинеството си надъ Черноморския брйгъ, а 
отъ древпята варненска ситадела, остаткитФ па 
която стърчатъ и до днесъ, провъзгласили е бъл
гарското господство надъ цялата земя между Бал
кана, Дунавъ и Черно море.

Впоследствие, презъ течение на първото бъл
гарско царство, въ време на кръстителя царь Бо- 
риса, както н па великия му наеледникъ, царт Ои- 
■меона, Варна е билъ най-важния отбраннтеленъ 
пунктъ срещу морскнгЬ византийски па61;ги, а ед
новременно и първиятъ износенъ край па българ
ската североизточна търговия. Ваъко посегателство 
върху тоя градг се е считало и за посегателство 
надъ българската държавна цплостъ.'

Още по-годЗшо значение Варна придобива презъ 
второто българско царство, въ времето на Асеновци,

✓

когато разширената ни търговия е вече въ връзки 
съ Генуа, Венеция и Дубровникъ. Подъ влиянието 
на тоя стопапски подемъ, особно въ времето на 
царь Иаанъ Александра н на неговия приморски 
ноставнпкъ Добротачз, Варна блъсва и като пър- 
востепененъ воененъ центьръ. За първи пати то
гава се турятъ основи на българския националепъ 
флоти —  бранители на държавната ни незавяси- 
мость. И когато подъ мощния напоръ на турскнтЪ 
орди най-силната ни крепости, Търново, капитулира 
и цЬлата страна между Балкана и Дунавъ е била 
онленена, надъ Варненската крепости и флотъ се 
е още развявали българския флагъ! . . .

Презъ тъмното турско иго, въпреки давлението 
на инородпи елементи, българизмътъ въ Варпа, като 
покрити и неугасимъ вжглеаъ, е продължавали своя 
животъ. II въ първиi i  години па народната ни 
пробуда, ние отново виждаме възродена еснафска и 
търговска Варна, изправена и горда, боряща се за 
духовпата ни независимость, за да стане, на дру
гия дени следъ освобождението пи, първия приета- 
нищени гради па България и първия културепъ 
центъръ па североизточния й край.

Тая кратка история достатъчно ясно показва 
голямото значение на Варна за нацията и държа
вата пя презъ всички времена и нейннгЬ нераз
ривни връзки съ общата нн еждба. Това е още по
върне за новото свободно време, когато главно 
чрезъ културната и търговска сила па Варна па
шата вация и държава е издигнала и закрепвала 
своето влияние и авторитети въ чужбина н надъ 
ц£лня Добруджански край; Затова, когато става 
дума за повдигането на Варна, на нейната тър
говия и индустрия, на нейния западнагь дпесъ при- 
станищееъ трафиаъ, требва винаги да имаме пред
види, че това не с само за Варна, за нейното 70 
хилядно население, пито за нейния стопапски ра
йони, ограничени до минимуми отъ войпвгЬ. Това 
е за цгъла България!

Въпросътъ за спасяването на Варна е, про
чее, въщосъ общонационалет и дгржавет. Затова
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и тия, въ рдцетЬ ва които е поверено разреше
нието на тоя въпросъ, требва да иматъ пълното 
съзнание на тежката отговорность предъ бхдащето 
и историята!

Политиката на държавата требва да бхде на
сочена, преди всичко, къмъ създаване на гранични 
стопански ядра и оплоти, и то въ ония места, 
които служатъ като изходни пунктове за национал
ните ни и културни аспирации. Еакто Владайско- 
Первишкия басейвъ, Кюстендилския и Дупнишкия 
край сх ва насъ ценни да бхдатъ издигнати като 
културни центрове на западъ, а Кърджалийския и 
Хасковския край на югъ, тъй и Варна требва да 
се стремимъ да направимъ културно-националенъ 
светилникъ за североизточния ни край. Ш щ о по
вече: безъ да отричаме легитимните права и на 
другите ни черноморски пристанища, ние требва 
да се примиримъ съ държавно-националната необ- 
ходимость да отнемемъ часть отъ превишения тра- 
фикъ на тия пристанища и да го насочимъ един
ствено презъ Варна. Нека имаме всички съзнанието, 
че тия „отнети“ блага ще се влеятъ не безвъзд- 
мездно въ Варна и района и, а ще бхдатъ сто
кратно възвърнати и вложени въ бхдащето на 
България.

Въ полза на това наше становище говори и 
рольта, която Бургазъ играе днесъ като черномор
ско пристанище. Тая роль ние винаги требва да 
считаме за временна предъ нашия легитимевъ стре- 
межъ за търговски излазъ на Вело море, който 
утре може да бхде оехщественъ. Затова и нашата 
стопанска политика требва да се справя съ това 
временно положение на Бургазъ, като го насочва 
къмъ едно ексклюзивно разширение, което утре мо
же да бхде фатално за него. Мероприятията, които 
днесъ се изискватъ за разширението и съоржже- 
нвето на Бургазското пристанище и които ще кос- 
туватъ милиони лева на държавата —  всички тия 
условия и жертви, които биха се направили за из
дигането на Бургазъ до първостепенно пристанище 
ва  България, ще бхдатъ ли оправдани отъ бхда- 
щето, което може би е вече близко? Нека не заб
равяме урока на миналото, когато презъ 1914 го
дина владениятъ отъ насъ Деде-Агачъ прибра и 
постави нашия морски съседъ въ района, който ес
тествено му принадлежи. Това обстоятелство дос
татъчно ясно чъртае, докхде требва да се про- 
стиратъ грижите и насърдченията на държавата 
спрЗшо Бургазъ, за да не попаднемъ подъ изненадите 
на едно временно увлечение. Потребна е значи 
една добре обмислена стопанска политика, която 
съответно да разпределя своето насърчете къмъ 
Бургазъ и  Варна, и то не само съобразно техни
те естествени райони, но и съ огледъ на най-ве
роятните перспективи, които бхдащето разкрива 
предъ техъ.

Само една такава политика, базирана на ми
налото, настоящето и на вероятното утрешно бх- 
даще, може да бхде резултатна, както за градове
те, които си съперничатъ, тъй и за целата стра
на. Такава политика ще ни покаже и какво требза 
да бхде разрешението на въпроса —  колко големи 
пристанища могатъ да схществуватъ на Черно мо- ' 
ре. Ако въ миналото отговорътъ на тоя въпросъ 
бе въ полза на Варна, а днесъ изкуствено и вре
менно клони къмъ Бургазъ, то ясно е отъ горните 
ни обяснения, че утрешния день би заговорилъ въ 
полза на Варна. Защото именно тогава по-голе- 
мата часть отъ народостопанските ни интереси ще 
бхдатъ насочени презъ Деде-агачъ къмъ -Егея и 
отъ Варна презъ Черно море, отколкото презъ 
Бургазъ, който ще остане да се задоволява само 
отъ най-близкия си районъ, както бе и презъ 1914 г.

Ако днешните обективни условия и бхадщето 
малко обещаватъ на Бургазъ, то за Варна тия 
условия и това бхдаще предричатъ едно несравнено 
по-големо развитие.

Преди всичко Варненското пристанище има 
размери, каквито единъ националенъ трафикъ из
искватъ. Вънъ отъ туй, то винаги безъ трудности 
може да бхде разширено, благодарение на естест
вените условия, всредъ конто е поставено. Чрезъ 
канала и Девненското “езеро то би могло да бхде 
вглхбено въ страната до 30 км. навхтре, съ всички 
нужни и удобни постранства за постройка на си- 
лози, елеватори и др. приспособления за най-евтина 
манипулация за товарене на храните. Въ туй от
ношение, нашето пристанище далеко превъзхожда 
Бургазкото, за разширението и модернизирането на 
което се изисква сеченето и разчистването на цели 
хълмове и подводни скали.

Други предимства на нашето пристанище сх 
прилежащите му области — девствената държавна 
гора Лонгоза и Синделските блатисти землища, които 
тепърва могатъ да станатъ огнища на интензивна 
вемледелска и индустриална дейность. Най-сетне, 
Варна е базата на Добруджа, па който е дала 
материална и духовна култура и следователно би 
требвало нейното пристанище винаги да бхде го
тово съ всички приспособления за едно евентуално 
разширение на негова трафикъ.

Всички тия сегашни предимства, какго и бла
гоприятните перспективи на едно близко бхдаще, 
валагатъ една незабавна подкрепа, която требва 
да се даде на нашето пристанище и на града ни 
не само отъ държавата, но и отъ целата ни на- 
цвя. Иначе, нашия доскоро цветущъ градъ, който 
е прибралъ съ хиляди граждани на труда и пред- 
приемчивостьта отъ всички краища на България и 
особено отъ Добруджа, рискува да бхде изложеяъ 
подъ ударите на единъ катастрофаленъ стопански 
уяадъкъ. Признаците на тоя упадъкъ сх вече тъй
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очебиющи, че те  неотразимо възбуждатъ общест
вената психология на града ни, като я тласкатъ 
да дири призрачни и невъзможна средства за из- 
ходъ. Така се заражда, у некои инородни еле
менти нежеланната идея за свободенъ градъ, идея 
несъвместима съ стремежите на народа и държа
вата ни къмъ неразривно единение, но, подхран
вана отъ фактори враждебни на племето ни. А това 
още повече налага на държавата, водима отъ вър
ховните национални интереси, да вземе най-бързи 
и ефикасни мерки за стопанското издигане на Вар
на и за отклонение на обществото ни отъ зловредпи 
за днешното време тежнения.

)Китарската конференция
Огъ 11— 13 юлий т. г. се състоя въ Варна 

свиваната но инициативата на Централния воми- 
тетъ на Българския Търговски Съюзъ конференция 
на житарите отъ северна България съ дневенъ 
редъ: 1) Належащи реформа въ организацията на 
Варненската стокова борса, 2) Пречките за раз
витието на житната търговия и средствата за за
силването последната. 3) Начините за осигуряване 
прехраната на населението отъ предстоящата жи
тна реколта. Въ тази конференция 6 tx a  предста
вени съюзни търговски дружества предимно отъ 
житарсви центрове, отделни житарски фирми, тър
говско-индустриалните камари въ страната, Вар
ненската и Бургазка стокови борси, Министерст
вото на търговията, промишленностьта и труда и 
Главната дирекция на железниците и пристани
щата.

При откриване на конференцията, председа
теля на последната и такъвъ на Ц. К. па Б .Т . С. 
г-нъ П. Бъкловъ припомни едно отъ важните ре
шения на 4 редовенъ вонгресъ на здружените тъ
рговци въ България, а именно че държавата тре
бва да престане съ свситЬ вмешателства въ сто
панските въпроси, продикувано отъ обстоятелство
то, че когато държавата се е намесвала съ цель да 
регулира стопанския ви животъ, тя често е по
падала въ грешки, защото не е вземала пред
варително мнението на съответните стопански ин
ститути, които, боравейки специално въ тази об- 
ласть, са  и най-компетентните по-тази материя. 
Изтъкнаха се лошите последствия отъ забраняване 
износа на захарьта и какво би станало, ако не 
бе предотвратена и забраната износа на цареви
цата, което правителстиото бе на пать да стори, 
а така сащо и грешките въ областьта на прех
раната, поради което нашето население яде скапъ 
и недоброкачественъ хдебъ. Сащия не отрече пра
вото на държавата да се намесва за регламенти

ране на търговията въ известни случаи, но това 
требва да става следъ консултиране съ респек
тивните стопански институти —  Търговски съюзъ, 
Камари Борси. Цельта на тази конференция е да 
се разгледатъ разните пречки, които спъваха на
шата ватрешна и външна търговия съ зърнени 
храни и начините за техното преодоляване.

Огъ изложението на председателя на Пле
венското търговско д-во г-нъ Хинковъ по първа 
точка отъ дневния редъ и развилите се по него 
дебати се очерта мнението, че саществующия за- 
конъ за борсите, който е едновремено за фондови, 
стокови и житни борси, съдържа много остарели 
постановления, които са една спънка 8а прокар
ване на некои мероприятия въ правилниците на 
стоковите борси отъ естество да пригодятъ из
вестни техви наредби съ появилите се нови ну
жди, резултата на последната практика въ връзка 
съ прогреса на житната търговия изобщо. Като 
най-големъ дефекта въ саществующия правидпикъ 
се посочи начина за меренето на храните и следъ 
като се констатира ненриложимостьта на автома
тическите кантара при сегашните условия, препо- 
рача се отъ некли делегати да се въведе тукъ 
начина за мерене но Дунавските пристанища или 
да се увеличи числото на отделяните за претег
ляне торби при сегашния начинъ за мерене хра
ните.

Реферата на члена отъ Русенската Търгов. 
Камара г. Цоневъ но втората точка отъ дневния 
редъ и развилите се по него дебати изтъкнаха го- 
лемото значение на търговията съ зърнени храни 
и необходвиостьта отъ отстраняване всичка пречки 
за износа на последните, което е едно отъ най-голе- 
митЬ активни пера на нашия търговски балансъ. 
По-главни пречки са тези въ връзка съ желез
ниците, подробно изложени въ резолюцията на 
конференцията; митническата тарифа, поради не- 
втзможпостьта да баде тя трайна попе за единз 
сезонъ вследствие големите колебания въ цените 
при днешните условия, требва да баде еластична 
съ огледъ на конкурентноопособностьта на нашите 
артикули и промените на митата да става като 
се държи сметка за международния и ватрешенъ па- 
заръ и като бадатъ съобщавани 1 и 2 месеца 
преди те да влезать въ сила; изтъкна се, че при 
днешната добра реколта житарите ще иматъ на
лежаща нужда отъ кредити, за да може реколтата 
да се изнесе своевременно, когато производителя 
ще може да добие възможно най-висока цена sa 
плодовете на своя тежъкъ трудъ; изтъкна се, че 
нееднаквия размеръ на общинския налогъ „крИНИ- 
н а “ създава нелоялна конкуренция и става при
чина щото за сметка на некои закрепнала вече 
гари-житарека центрове да се р т и в а т ъ  но пеее- 
тественъ нать нови гарички и спирки, за ноддър-
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жането на които ненуждво се иждивяватъ гол4ми 
средства и се препоржча искането за унификаци
ята на този налогъ; изтъкна се и обстоятелството, 
че би требвало житаритй да бждатъ освободени 
отъ задължението да поддържатъ искания отъ з а - ' 
кона компдектъ отъ мЪрки и теглилки, като оста- 
натъ само т§зи, съ които въ действителности се 
манипулира.

Отъ реферата на секретаря на Б . Т. С; г нъ 
Павелъ Димитровъ и разискванията по него се из
тъкна, че даже и ако подцевимъ до известоа сте- 
пенъ сегашната реколта на житото и като спад- 
немъ нужното за прехраната на населението, пакъ 
ще стане свободно за износъ около 30,000 вагона, 
което требва да се изнесе и като се вземе отъ. 
друга страна предъ видъ превозоспособностьта на 
нашнтЗз железници, явно е че това количество не 
ще може да бжде изнесено до края на годината, 
когато правителството ще разполага съ оконча
телните данни за количеството на произведеното 
жито и царевица и ако поради непредвидени об
стоятелства се наложи забраната износа на жито
то, това да.стано по единъ рационалеяъ начинъ, 
а  не както презъ изтеклата камнавия съ инсти
тута на комисарствата, коато еъвсемъ не оправ
даха предназначението си.

Конференцията разгледа всички повдигнати 
въпроси съ подобающата обективность и вещина и 
всички предявени искания сж плодъ на всестранно 
обсжждане отъ страна на представителят^ на жи- 
тарското съсловие, което пай-добре познава нуж
дите и болките на търговията съ зърнени храни. 
Житарското съсловие е важенъ стопански факторъ 
въ България, съ пеуморепъ трудъ то задоволява 
нуждите на вжтрешния назаръ и намира чужди 
пазарища за излишъците отъ нашите храни и съ 
това съдействувз, щото производителя да се отдаде 
всецбло на грижите за по изобилното и по-добро 
производство.

Ние разчитаме, че всички искания па житар- 
ската конференция, формулирана въ нейната ре
золюция, ще бждатъ взета присърце отъ меродав
ните фъктори и ще се направи всичко възможно 
щото нашата тхргъЕия съ зърненн храни да се 
развива спокнйно и нравмлпо, да прогресира съ 
бързи крачки и въ скоро време да достигне она
зи висота, която сж й отредяла естествепрте ус
ловия на нашата предимно земдедедческа страна.

ЗШШИЙСКИ ощ щ ,
Кожарснин курсъ въ Търново. На 15 м.

юний са започнати занятия въ открития охъ Ка
марата двумеееченъ курсъ по кожарство и кожар-
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ско бояджийство въ Търново. Курсътъ се ржково- 
ди отъ пжтующия учитель —  инструкторъ по за
наята при Камарата, г. Хр. Стояновъ, практи
ческите, както и теоритическите занятия се во- 
дятъ въ собственото помещение .на Кожарското 
сдружение. Независимо отъ общите занятия . въ 
курса, ржководителя презъ останалото работно 
време е наиравилъ демонстративни опити по боя
дисването въ частните работилници па своите 
курсисти по боядисването на кожите за юфгъ и 
боксъ. Курса се посещава отъ 22 курсисти — 
кожари.

Нурсъ по дамски и дЪтсни дрехи въ Гор.
Оряховица. Министерството на търговията е раз
решило на дългогодишната учителка . и ржковода- 
телка на женски професионални курсове, г-жа 
Хр. Иоцева, да открие курсъ по дамски и детски 
дрехи ьъ Горпя-ОрЬховица.

По решението па Министерския съветъ, въз- 
браната на износа на зърнените храни и брашна 
е вдигната.

Банновъ няонъ въ Кеманларъ.
Търговци и занаятчии отъ Кеманларъ сж по

искали отъ Варненската търг.-инд. камара хода
тайството й предъ централното управление на 
Българската Народна Банка въ София за откри
ване на агентура отъ Бъл. Нар. Банка въ град
чето имъ, която агентура твърде много ще спо
могне за неговото економвческо повдигане.

Камарата изпрати началника на търговския 
отдЬлъ за да проучи въпроса па самото место-. 
Резюме отъ изложението му ще дадемъ идния брой.

По банковата агентура ВЪ Ишинларъ. Цен
тралното управление на Б . Н. Банка е съобщило 
на Варн. търг.-инд. камара, че по поводъ иска
нето й да се открие агентура отъ сжщата банка 
при гара Ишикларъ, то що проучи дали има ус
ловия за такава агентура въ споменатото селище, 
следъ което ще вземе съответното решение.

Събранието на Дружеството на варненски
те  търговци. На 12 *т. м. Петровдень преди 
пладне въ летния театръ въ града ни се състоя 
голямо публично събрание, устроено £отъ Друже
ството на варненските търговци, на което гово- 

I риха: председателя па Българския търговски съ -
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юзъ г. Петръ Бъкловъ,; секретаря 'На сжщия г. 
Павелъ Димитровъ и члена оть централния коми- 
тетъ на сжщия съюзъ г. 0 .  Асланвяеъ. :

Събранието 64 масово посетено отъ нсички 
ступански организации въ града ни, навело на 
търговското д-во, д вото на търговц. маннфакту- 
ристи и галантаристи, инкустриялното д-во, пред
ставители на търг.-инд. камара и т. н.

Н. Бъкловъ засегна въпроса за новите да
нъчни закони, вовто сж поставени на разглеждане 
и гласуване въ народното събрание и други та
кива, които се проектиратъ. Оратора засЬгна най- 
крупната реформа въ данъците, която, се е нало
жила отъ новото положение следъ 9 ю я и й —  тая 
въ законите за дант^а върху занятията, данъка 
върху общия доходъ н данъка върху дружествата, 
които три законопроекта бидоха сдяти преди 
известно време въ единъ общъ законъ влизащъ въ 
сила следъ няколко деня. Споредъ новия законъ 
предела 100000 лв. доходъ разделя данъците на 
две групи —  такива върху занятието и други 
върху дохода. Първите сж за доходъ подъ ЮОООО 
лв. вторите за доходи надъ 100000 лв. Като 
изтъкна по-иататъкъ редицата постановления на 
повия данъченъ закона, оратора намери, че той 
макаръ и да не е съвършенъ, има големи предим
ства предъ старите три данъчни закони.

Втори говори секретаря на търг. съюзъ ГГ, 
Димитровъ върху задачитф на Българския търг. 
съюзъ.

Той подчерта и обрисува съ едри щрихи за
дачите и значението на Бълг. търг. съюзъ, който 
образувавъ въ неблагоприятни времена, днесъ е 
станалъ една голяма ечономическа организация, 
една обществена сила, която трябва да бждв чута. 
Бълг. търг. съюзъ съ своето в4рно схващане на 
действителността и на моментите, винаги е пре- 
дупреждавалъ централната власть отъ невзиманпе
то или прокарването на мерки за даденъ моментъ, 
мерки, конто сж били или пагубни за общото на
родно стопанство, ила пъкъ отсжтствието ймъ е 
донасяло само вреди на търговци, индустриалци, 
занаятчии и консумативно население.

По всички гол4ми стопански въпроси отъ 9 
юни насамъ Бълг. търг. съюзъ е казвадъ своята 
дума и определено обосновано мнение и може 
само да се съжалява, че не всЪкогв той е бивалъ 
чутъ отъ надлежните места.

На края г. 0 .  Асланянъ направи апелъ 
къмъ здраво организиране на ц4лото търговско 
съсловие въ съюза, за да може той да изиграе 
оная роль, която му е определена въ народното 
стопанство.

Реколтата (пжтни впечатления). Още прн 
напущането на Варни- и навлизането въ полето,

пжтникътъ е възхитенъ отъ .вида на хубавите 
гжсти златокласни ниви, клюмнали върхове надоле 
къмъ земята, предвещавайки едиа отлична реколта. 
И колкото отивате по-навжтре, нивите еж отъ ху
бави по-хубави.

Наближавате Каспичанъ. Тукъ ливадите сж 
тъй много избуяли, че вие само но зигзаго-из- 
растналите върби може да познаете ирезъ кжде 
лакатуши самата касинчанска р4ка.

Съ малки изключения, около Шейтанджикъ, 
по линията Варна—Русе, и отъ Лезски— Ш евенъ 
по централната линия, както и оть Вратца до 
Бойчиновци по линията Мездра—Видинъ, посевите 
на всЬкжде другаде сж въ отлично състояние.

_ Наистина, отъ проливните дъждове и силни 
ветрове на много мЬста посевите полегнаха, обаче 
това стана тогава, когато стръката (калема) 6Ь 
вече достатъчно втвърдена, зърното значителио на- 
зрело, тъй че, споредъ казването я на самите зем- 
ледедци, страха отъ повреда е твърде малъкъ.

Общо взето, отъ това което лично наблюда
вахме съ очите си и отъ сведенията, които добихме 
непосредственно отъ самите селенн зеаледелци, 
смело можс-мъ да твърдимъ, че тая година ще ее 
радваме ако не на отлична, то на една много хубава 
реколта.

Още по-отрадното е, че въ такъво отлично 
състояние съ изключение на фия се намиратъ, 
не само ечемиците и житата, но н венчан летни 
култури: бобищата, царевиците, слънчогледа, тютю
ните и пр., не по-малко добри сж лозята и всичка 
плодни дървчета: ябълки, круши, сливи и пр.

Въ още по-добро състояние е и добитъка.

Общогражданскиятъ комйтетъ за стопанското 
повдигане на гр. Варна е представнлъ чрезъ г-па 
Минястра председателя до Мипистерокия съветъ едно 
обстойно изложение, отъ^коего даваме извлечение иа 
уводно м4сто въ настоящия брой. Въ края на из
ложението сж изброени мерките, които комитетътъ 
счита 8а нужно да бждатъ взетп за повдигвнето 
на града ни:

1) Приравняване навлата по ж. п. мрежа 
Бургазъ —  София — Западна България съ тия на 
Варна —  София — Западна България, по прин
ципа на тарифно-образуващата линия;

2) Сезонна и диференциална тарифа съ нама
лени навла къмъ Варненското пристанище за из
носа на зърнени храни;

3) Разширяване на антрепознтната служба, съ 
доизкарване на започнатите магазини, съ достжпнн 
наемни такси, за да се привлекатъ масови чужди 
стоки.

4) Снабдяване пристанището съ необходимите 
съоржжения, които да улеснятъ товаренето и раз
товарването на стокв;
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5) Доставка на елеватори и проучване въпро
са га постройка на силози;

6) Да се продължи отводняването и изсуша
ването на блатата въ Варненски окржгь по-усилено, 
съ задача да се създаде широка плодородна площь 
за търговски и индусчриални зенледйлческн култури 
—  ленъ, конопъ и др. .

7) Да се проучи и постави на модерни стопан
ски начала голямото гороко богатство въ Лонгоза;

8) Всички външни държавни доставки да се 
отправятъ презъ Варненското пристанище;

9) Създаване свободна зона и каменовжглеяа 
станция въ Варненското пристанище.

Изложението е иодписано отъ г-нъ П. Стояновъ, 
кмета на града, г-нъ К . Геновъ, председатель на 
Търговско-индустриалната камара, г-нъ Ал. Петро- | 
вичъ, председатель на Стоковата борса, г-нъ М. 
Бояджиевъ, председатель на Окр. поет. комисия, 
г-нъ Ив. Гюлмезовъ, председатель на Иадустр. 
стюзъ и отъ представителите на всички браншове 
въ града ни.

За износа на гайтани. Габрововиятъ гай- 
танджийски еонафъ, подкрепенъ отъ фабриканти
т е  на вълнени прежди, е подалъ. молба до г-на 
Миниотра на търговията, промишденостьта и тру
да да ходатайствува предъ Министерския съветъ 
аа улеснение износа на гайтани, като се пре- 
махнатъ всички износни мита и берии и като се 
□редвидятъ експортни премии въ размеръ на ми
тото, което се плаща въ страната, кждето се' 
внасятъ гайтани.

По тоя въпросъ ще се повърнвмъ въ спе
циална статия.

Нонтора за арбитражи и счетоводни ек
спертизи е основана въ София (ул. Екзархъ 
Иосифъ, (35, Безиотенъ Бали) отъ Тодоръ А. 
Янушевъ, Георги Т. Хриотовъ и Вартанъ Сар- 
кизовъ.

ЗемледЪлско-Столански прегледъ кн. V II— 
VIH е ивлевълъ оъ първа статия отъ Ив. Са- 
рановъ: „Законопроектътъ за наоърдчени е мест
ната индустрия“, въ която авторътъ изказва 
интересни ожждевин по въпроса —• какви инду
стрии требва да бждать наоърдчавани у насъ.

Варненски Окрдженъ вестникъ е почналъ 
седмично да издава Окржжната ни постоянна 
комисия —  оъ годншвнъ абонаментъ: 200 лв. 
за общини и училищни настоятелства, 100 лв. 
8а банки и дружества и 50 лв. за частни лица 
и кооперации.

Т  Ъ Р ж н И,
Българската Търговска Банка, Варненски 

клонъ, обявява, че съгласно чл. 320 отъ Тър
говския законъ, на 22 юлий т. г. отъ 9 до 12 
часа преди пладне, въ помещението на Банката 
въ гр. Варна, ще продаде на публиченъ търгъ 
чрезъ явно наддаване заложените отъ неизправ
ни длъжници 500 акции отъ Българска Дунавска 
Банка, Русе, съ номинална отойноотъ 100 лева 
едната.

За правоучастие въ търга се вниоа 5%  
отъ номиналната стойность на акцънте.

• Банката си запазва правото да утвърди или 
не търга. J !

Варна, 15 юлий 1925 г.

На долните дати въ 3 часа следт» об!-дъ въ 
помещението на Соф. окр. фин. управление ще се 
цроизведътъ следните търгове за  нуждите на глав
ната дирекция на железниците и пристанищата.

На 1 августъ т. г. за доставката на одеала 
вълнени.

На 3 августъ т. г. за доставката на пру
жини за вагони,

На 5 августъ т. г. за доставката на четки 
за миене на дъски.

Н а  6 августъ т. г. за доставката 1,000 то
на креозотъ за импрегниране на траверси.

На 9 августъ т, г. за доставка на парни 
цилиндри за локомотиви.

На 11 августъ за доскавката на мазилни 
възглавници.

На 11 юлий т. г. за доставката на електри
чески машини и апарати.

На 13 юли т. г. за доставката на електри
чески инсталационни материали.

На 14 августъ т. г. за доставката на набя- 
вачни материали.

На 15 августъ т. г. за доставката на стък
ла кржгли, цеви стъклени и др.

На 10 августъ т. г. за доставката на резервни 
части за вагонни лампи съ въздушенъ газъ.

На 15 августъ т. г. за доставката па 3020  
-м. натураленъ шаекъ, 3140 м. оивошинеленъ ша- 
екъ и 11,100 м. свнъ паиученъ платъ

Главната дирекция на железниците и прис
танищата съобщава, че на 13 августъ т. г. ще 
се произведе търгъ съ тайна конкуренция за дос
тавката на електрически крушки, инсталационни 
и кабелни материали и машини, нужднн за В ар
ненското и Бургаско пристанища.

Ноемните условия, общи и специални, могать 
да се видятъ всеки день въ канцеларията на к а 
марата.
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ЮГОСЛАВИЯ.

ПрекнгЬ данъци въ Югославия. Реввзяя на 
методите. Мйвистра на финансиите, М. Стоядино- 
вичъ е назначилъ една експертна комисия измежду чи
новниците отъ своето отделение и други да със- 
тавятъ единъ опреде.тенъ планъ за преките да
нъци на делото Кралство. Комисията е започнала 
вече своята работа съ проучване мненията изпра
тени на Министерството на финансиите отъ раз
ните организации въ страната.

Изъ The N ear East отъ 25 VI 925 г.

Вноса на тютюнъ въ Швеция.

Българския генераленъ консулъ въ Стокхолмъ 
дава интересни сведения за вноса на тютюна въ 
Швеция.

Презъ последните три години вноса на су
ровия тютювъ въ тая страна е бялъ:

1922 г. 1923 г. 1924 г.
Отъ Америка 3455 тона 3708 тона 4359 тона 
Изтокъ (Бълга-

678 тона 498  тона 508 тона 
128 тона 101 тона 112 тона 
162 тона

рия и Гърция) 
Китай
Отъ другаде 
Бразилия 
Суматра 
Ява 
Куба 
Русия

54 тона 122 тона 
тона 256 тона 220 тона 
тона 222 тона 156 тона 
тона 130 тона
тона 148 тона 
тона 52 тона

61 тона 
64 тона 
32 тона

Изработени цигари, пури и пр. се внасятъ 
главно отъ Германия, Дания, Англия, Холандия и 
др. Търговията съ тютюневи изделия е свободна 
съ Швеция. Фабрикуването обаче на тютюневи 
изделия, както и вноса и складирането на су
ровия тютюнъ е запазено изключително за Ш вед
ския Тютюневъ мояополъ А. Д .“ Търговците 
на тютюневи изделия вматъ правото да внасятъ 
тютюневи изделия, но оъ известенъ процентъ от- 
стжпвант, на споменатото д-во.

Зевдйлскилта кредата въ Югославия.
Отъ д-ръ Людевигь Прохаска, еекретарь на главната 

кооперативна федерация. — БЪлградъ.
Изъ The Near East отъ 25. VI. 925 г.

Огъ самото създаване на сръбската държава 
до днесъ, последната е имала предъ себе си по
стоянно проблемата за земеделскиятъ кредата. Въ 
разните времена отъ нейното сжгцествувание се 
е  прибегвало до различни начини за разрешение на

I тая проблема. Законодателните мерки въ това на
правление сж били едновременно активни и пасив
ни. Огъ пасивните се сочата тия, съгласно, конто 
единъ определенъ минвмумъ отъ земята на селя- 

. нина не може да бжде ипотекирана. Измежду ак
тивните мерки сж законите, предвиждащи земе
делски кредити отъ държавното съкровище и дру
ги публични фондове, сжщо и законите противъ 
лихварството. За цельта се е образувалъ на първо 
време централенъ ипотекаренъ института въ БЬл- 
градъ, за да насърдчава строежите и земеделието. 
Практиката е показала,. че държавата не може 
преко да подпомага земеделието, защото посред
ниците, които неминуемо се надрапватъ между 
държава държава и производители, цравятъ креда
та неимоверно скжпъ, нли пъкъ го използуватъ за 
други спекулативни ц4ли. Освенъ това държавата 
не може да контролира, дали тия кредити се из
ползуватъ производително илн не. Въ повечето слу
чаи кредита се използува най-непроизводително, 
вследствие на което пе иоже да бжде повърната 
на определеното време. Ето защо тоя ипотекаренъ 
института, който беше мобидизиралъ всички раз
полагаема фондове на сръбската държава оттегли 
вниманието си отъ земеделието насочвайки го къмъ 
сгроежъ на здания въ градовете. Огъ основаването на 
тоя ннститутъ до днесъ земеделието е получило 
едва 1 5%  отъ разполагаемия кредита. Тая часть 
пъкъ е била използувана главно отъ едрите земе
владелци.

По кжсно се създаде • едно ново течение —  
за освобождаване дребните земевладелци отъ лих
варите посредствомъ създаване земеделските кре
дитни кооперативни сдружения. Успехътъ на това 
движение показа на правителството, че земедел
скиятъ кредита требва да се оказва само по коо- 
перативенъ начинъ. Така става възможепъ кон- 
тролъ отъ страна на сдружението дали кредита се 
използува за производствени цели, и 'дали ще иоже 
да бжде евентуално повърната.

Имайки предвидъ успехътъ на тия сдруже
ния, държавата гя подкрепя съ единъ гаконъ, 
който имъ даваше субсидии и други привилегии. 
Следъ войната тоя въпросъ възникна наново. При- 
сжедивените провинции бидейки предимно земедел
ски, се нуждаеха сжщо отъ кредита. Тамъ дреб- 
нията притежатель не е могъдъ да получи ефтинъ 
кредита. Тези провинции сж били разпокъсани н 
сжществуващите кредитни кооперации сж се раз
личавали коренно една отъ друга.

Следъ освобождението, отделните кооперации 
се съединиха въ една главна С. X. С. коопера
тивна федерация въ БФдградъ, но по силата на 
традициите, всека отделна федерация е запазила 
пълна автономна.
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Вь оледвоенпиятъ нериодъ въпросът за зе
меделския кредитъ е премвналъ презъ няколко 
фази. НЬкои среди сж подържали, щото земедел
ския кредитъ да f a  де отделно отъ оня за другите 
бран ши ва економическия животъ. Впоследствие 
дирекцията иа зеиледелскиятъ кредитъ и дър
жа вниятъ ипотекаренъ .институтъ бидоха комби
нирани, за избягване излишни текущи разходи. 
Тогава се направиха компромисни предложения—  
5 0 %  отъ кредита да се дава на кооперативни 
начала и другите 5 0 %  —  чрезъ държавните кре
дитни институти, общини и пр. Този проектъ не 
се прие отъ ония които желаеха кооперирането 
да изгуби провинциалниятъ сй характеръ.

Мнението, че ззмедйлскиятъ кредитъ би дялъ 
добри резултати само ако почива на кооперативни 
начала спечели все повече и повече почва. За тая 
цель се направи законодателно предложение отъ 
министъръ Д-ръ- Кюювачъ да се образува една 
главна кредитна кооперация съ единъ капяталъ 
отъ 500 ,000 ,000  динара.

На 9 юнкй т. г. се прокара единъ новъ за- 
хонъ по образъ на френското кредитно коопери
ране (отъ д-ръ Сгойковичъ). Кредита ще се от
пуща отъ една кредитна земеделска администра
ция, съставена отъ представители на държавния 
съзетъ, Народната Банка и др. учреждения. Но
вите кредитни кооперации, които ще бкдатъ чле
нове на земеделският, кредитедзъ институтъ чрезъ 
провинциалните кооперации, ще получагь удобенъ 
краткосроченъ кредитъ по 4 на сто и дългосрочни 
вземи най-много по 3 на сто.

Огпачало д-кат» този институтъ се закрепне 
ще има нужда огь гмЬмъ тактъ и умение за да 
се получи въ кратко време пълна хармония въ 
работата между старите и нови кооперативни 
системи.

Новъ режимъ за гърнетата spans 
въ Р о ш е н и я .

Следъ пегцастаитЬ миналогодишни експери
менти, когато две съвършено противоположни по
литики бидоха опитвани, т. е. свобода ва експор
та безъ никакви ограничения освенъ високите из
носни мита, и забрана аа износа, въпросътъ за 
намиране правата политика е предметъ на голфми 
колебапня.

11резъ изтеклата година съ най-голЗши труд
ности биде осигурено необходимото количество храна, 
като се прибегиа даже до вносъ на зърнени храни 
отъ Америка, схщо и до реквизиции. За идущата го
дина в£рва се, че е иам£ренъ единъ удобенъ ме- 
тодъ па определената кога, който е бивалъ при- 
лаганъ въ по рапаши случаи съ различни резултати.

Брой 37 и 38

-# Свободата на износа ще се уреди, следъ от
деляне настрана: необходимата кота (количество)- 
за местната консумация и за резерва. Необходи
мото количество жито за всЬки градъ ще баде 
първо определено и тогава ще бхде закупено съ 
средствата на единъ фондъ отъ 200 милиона взети 
за цельта отъ Народната Банка. Тази система 
изглежда да е спечелила съгласието на производи
телите и на консуматорите. Верва се, че чрезъ 
тези мерки ще се насърдчатъ земевладелците за 
да уеилитъ техното производство, което е бедно 
отъ войната насамъ.

Въпреки, че получените сведения отъ про
винциите на държавата гласятъ, че реколтата не 
е благоприятна, очаква се една добра жътва, коя- 
го ще б&де достатъчна за задоволяване местните 
нужди и ще остане малко за взносъ.

Изъ The Near East отъ 2. VII. 925 г,-

К еи су л ф  р а а о р в  в ( [ о р к ю й с ю р ,
П о ш р и е т о  на Цариградското тържище.

Цари градъ, 1 юлий 1925 год.

Зърнени храни приствгатъ редовно отъ Ава- 
дола и Тракия. Товз показва, че реколтата въ тия 
две провинции е добра и нема страхъ отъ липса въ 
бадаще. Както се каза, обаче, въ миналия бюле- 
тинг, вноса на чужди храна въ Цариград ь, осо- 
бенно следъ като се изчерпятъ излишъците отъ 
реколтата въ тия две провинции, не е изкдюченъ. 
За сега предлаганията на местно жито имаха ед
но доста голЬмо влияние върху цените. Анадол- 
ската бела пшеница се продаде 191/г гроша, ока
та, а сместьта— I 8V2 даже 18 гроша оката. Це
ните на чуждите жита, напротивъ, запазиха ста
рото си ниво отъ 2 1 V2 гроша за аржентинско до 
23 гроша оката за Манитоба. Рхжьта спадна съ
размерно съ спадането цените на анадолската 
пшеница и се котираше 14 — 14V2 гр. оката, а 
кукуруза си запази цената на 14 гроша ока. Еч- 
микътъ сащо спадна отъ 13 и 14 на 11 и I IV 2 
гроша за ока.

МлечнигЬ продукти не вървеха добре и тая 
седмица. Докаранъ бе сръбски и романски ваш- 
вавалъ, ала само романския се продаде и то. на 
безценица, около 80 гроша килото обезмитенъ, ко
ето ще даде 67 гроша или 50 лева чисти пари. 
Одринско бело сирене първо качество се продава 
до 8 лири тенекето, а другите видове подъ 7 лири.

M&QDT0 запази цената си на 100 гроша за 
каранавъ и 110 до 112 гроша за къвърджикъ, 
поради Курбапъ— БаЙрама, за койго все още, / по 
старъ обичай, се колятъ овни отъ семействата. 
Стока не пристигна отъ чужбина.

Икономически Известия



Брой 37 и 38 Икономически Известия

ДругитЪ стоки си запазиха сжщо ценитЬ: 
Восъкътъ 182 гроша оката
Дървеното масло 6 2 — 72 , „ „
МаслинвтЯ (местии) 2 4 — 84 „ „
Вълната анадолска 1 0 0 — 105 „ „

„ къвърджикъ 110— 112 „ „
Дървени въглища
Само солената риба и червения хайверъ си 

оставатъ съ своитЯ ниски ценя. Както изглежда, 
СъветитЯ сж се убедили, че занапредъ не ще мо- 
гатъ да вършатъ гЯ самитЯ търговия съ подобни 
продукти и заради това, споредъ едно известие 
огъ Рига, Tli щели да оставятъ на частната ини
циатива тази търговия.

v  Цариградъ, 27 юлий.
Индустриялно-мкнната банка се е консти

туирала вече. Въ управителния съветъ влизатъ 
само турци, ала главния директоръ щЯлъ да бжде 
нЯкакъвъ чужденецъ, чието име не се дава още.

Тая банка не ще финансира само индустри
алните предприятия, а и ще ги просто експлоа
тира. Така щото, тя се явява като единъ простъ 
консорциумъ за експлоатация'~на индустриялав за
ведения. До сега тя се е .натоварила съ експлоа
тацията на фабриката въ Херека, на текстилната 
фабрика въ Макри-кьой, на кожарската фабрика 
въ Бейкосъ, на финансовата фабрика въ Ятдгзъ, 
на две текстилни фабрика въ Адана, на една ко
жарска фабрика въ Коня, на една оризарска въ 
Бруса, която ще бжде преместена въ Диарбекиръ 
и на една оризарска въ Тосия, която сега ще се 
строи. Въ бждаще щЯла да бжде основана и една 
захарна фабрика въ Ушакъ.

Цариградъ 8 юлий 1925 г.

Зърнени Храни пристигнаха огъ Америка 
(2000 тона), отъ Анадола (390 тона) и отъ 
Тракия (50 топа). ЦенитЯ си останаха сжщатЯ: 
Ааадолска бЯла пшеница 19V2 гроша ока
Анадолска омееь I 8V2 гроша ока.
Американска зимница 2 1 V2 гроша ока.
Манитоба 23 гроша ока.

За забелязване е голЯмата разлика въ це 
ната на американската и анадолоката пшеница, 
каквато по-рано не |ежществуваше. Тая разлика 
ее| дължи на това, че при новигЬ пристигания 
отъ Анадола наетжпи едно разколебаване въ 
ценитЯ на анадолскитЯ жита, което 6Я отбеля
зано въ бюлетините и което още не е премах
нато, ала което не може да трае, защото Ана
дола не може още да доставя всички нуждни 
храни на голЯмия градъ и ценитЯ все още ще 
се регулиратъ отъ оня на чуждитЯ пазара плюсъ 
вносното мито, което възлиза на 5 гроша ока.

Брашна не пристигнаха отъ никжде, а се 
изпратиха за  чериоморокигЬ пристанища отъ кж-

Стр. 9

дето дойде едно намаление на отокътъ отъ браш
на: отъ 200 ,000  торби, той спадна на 160,000 
ЦенптЯ на брашната, обаче, не само не се по
качиха, а и спаднаха на 1560 гроша за торба 
отъ 72 кгр! поради онадане въ ценитЯ на вър- 
ненитЯ храни. ТрицитЯ сжщо спаднаха отъ 6 Vs 
гроша за ока на 6 1/*.

Варива отъ новата реколта нфма още, ос- 
венъ картофи, които се продаватъ около 15 гро
ша оката на едро. За вноеъ отъ чужбина, оба
че, не може да става и дума предвидъ голямо
то вносно мито: 9 гроша за кгр., 12 кгр. за  ока*

МлечнитЪ продукти сж все още оъ тенден
ция на спадане. Пристигнаха нови партиди сръб
ски и ромжнски кашкавалъ, които останаха не
продадени. Номиналната цена на тия кашкавали 
(миналогодишни полски) се върти около 80 до 
85 гроша за кило обезмитенъ, ала пакъ не на- 
миратъ лесно купувачи. БЯлото сирене одрински 
типъ се върти между 7 и 8 лири тенекето, опо- 
редъ качеството. - ■ ц'-: .

БОСОТО си запази цената на 100 — 105 гр. 
за караманъ и 110 — 112 за къвърджикъ. ”

ДругитЬ стоки, чиято реколта още не е 
известна, сж съ неопределена тенденция.

Восъкътъ ов купува тукъ на цена 182— 
183 гроша оката, ала споредъ сведенията отъ 
другитЯ турски пазари и отъ чужбина, тая ц е
на е надъ паритета. Тазгодишната реколта на 
восъкъ въ Анадола изглежда да бжде много до
бра и отъ тамъ въздържание у другитЯ тьр- 
голци на воеъкъ.

Вълната се продава около 105 гроша ана
долска и 110 до 112 гроша тракийска.

Тютюневото тържище въ Цариградъ презъ м. май 1925 г.

Приотиганията продължаватъ въ голЯми 
размЯри.

Презъ юнпй пристигнаха отъ:
Самсунъ 167,000 кгр.
Синопъ 140,000 п

Трапевундъ 124,000 *
Гейве 100,000 9
Измитъ 558,000 9
Хендекъ 304,000 Я
Дюздгке 203,000 я
Ада Паааръ 44,000 я
Бруса 993,000 9

Одринъ 455,0С0 п

Гюненъ 146,000 я
Гйомлвкъ 33,000 9
Бартинъ 14,000 Я -
Боазъ-Кьой 6,000 я

Всичко 3,347,000 кгр.



Износа още далечъ не е отигналъ цифрата 
на приетиганията. Изнесени сж били следнигЬ
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количества ва следнитк портове:
За Данцигь 220,000 кгр.
„ Хамбургъ 126,000 я
„ Бременъ 54,000 „
я Лондонъ 3,000 я
в Амотердамъ 300,000 „
,  Бреелау . 6,000 я
„ Александрия 15,000 „
„ Триеотъ 232,000 я

ТютюнитЬ изнесени ва Данцигъ сж
назначени ва Полша, а ония за Триеотъ
Чехоолавашко и Америка. Американците закуп- 
ватъ повече омирненски тютюни, които се из- 
насятъ презъ Смирна и не фигурирагь въ гор
ните таблици. Напооледъкъ започнаха, да за- 
купватъ и брусеноки тютюни, които са едни 
отъ най-доднокачеотвенитЬ турски тютюни и 
които до сега се купуваха само отъ Германия.

Най-голЬми закупвания на брусеноки тю
тюни е направила американската фирма Стан- 
дардъ Традингъ Компани. Отъ тамъ дойде и едно 
покачване въ ценигЬ на брусенекигЬ тютюни. 
ДругигЬ цени еж останаха сжщитЬ:

Самоунъ 180— 250 гр. килото
Бафра 150 — 230 гр. килото
Дюздже 1 0 0 —130 гр. килото
Оинопъ 8 0 —100 гр. килото

. , Трапевундъ 60 — 120 гр. килото
Гюненъ 85— 100 гр. килото
Ташъ Ова 8 5 — 90 гр. килото
Одринъ 8 0 — 90 гр. килото
Измитъ 7 5 — 95 гр. килото
Бруса 8 0 — 85 гр. килото
Хевдекъ 7 0 — 80 гр. килото

Тези цени еж за стока въ Цариградъ. Г о
лемите вариации се дължатъ на това каква е 
била пропорцията на бичакъ и гьормезъ въ 
всека бала.

П а н а и р и .
Министерството на търговията, промишлен- 

ностьта и труда съобщава чрезх Камарата ни, че 
отъ 22 до 31 августъ т. г. въ гр. Суботица 
(Югославия) ще се състои голкмъ мостренъ иа- 
навръ в изложба.

Загребеии панаиръ, Отъ 8 до 20 й септем- 
врий т. г. ще се състои въ Загребъ (Югославия) 
П-то международно автомобилно, ловно и общо 
спортно изложение. Ще бждатъ застапени въ него: 
автомобилното дело, въздухоплаването, радиотеле
графното дкло, лова, риболовството, както и вси-
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чкн отрасли на спорта, като плаване, атлетика, 
езда, футболъ, туристпка и др. подобни.

На изложението ще бадатъ допуснати да взе- 
матъ участие и отъ чуждестранни производители, 
които произвеждатъ горните артикули, като ги 
изложатъ наредъ съ местните производители.

Подробни сведения могатъ да се получатъ въ 
канцеларията на камарата.

Мостренъ панаиръ въ Прага. Пражкия мост
ренъ панаиръ, който ще се състои въ време отъ 6 до 
13 септемврий 1925 г. въ гр. Прага, дава на, 
чуждезтравитк посетители следните намаления:

1. На чехословашките железница 33°/о
2. На югославяпските железници 50°/0
3. На параходите на унгарското речно и мо

рско параходно д-во въ Будапестъ 5G°/0
4. На австрийското параходно д во въ Ви

ена 50°/0
Ще баде наверно разрешено и намаление на 

унгарските и австрийските железници.

Предложения и запитвания.
Иванъ Дейлиновъ гара Царъ Аспарухъ Ста

ро-Загорско разполага съ 30 тона памучно семе 
за продавь.

Mtinchener Ftillhalter W erk Christ & Wieder- 
sich Kommanditgesellschaft — Mttnchen Sandstr. 
24. търси въ страната ни представители за свои
те канцеларски и книжарски артикули.

Banque General de W arants —  Marseille 39 
rue Grignan желае да влезе въ търговски връзки 
съ тукашна износители на парцали, кости, рога, 
вълна, стари вжжета, кжлчища, стари метали и пр.

J .  Van Eessel Anvers, Longue rue Neuvre 
39 желае да влезе въ търговска връзки съ ту
кашни износители па зърнени храни и дърва.

Американската кжща A. Beshar & С-о Jnc., 
2 8 5 —295 Fifth Ave —  New Jork  City желае да 
влезе въ търговски връзки съ тукашни износители 
на килими отъ ржчно производство. •

Ввдватъ и  да п р и т а и  парахода.
Агенция „Братя Золасъ“ .

Пар. „Aegina“ къмъ 22 т. м. отъ Анверсъ. 
Нар. „Parygia“ къмъ 27 т. м. отъ Ливерпулъ.

Агенция „М . Станевъя
Нар. „Gerano“ отъ Ливерпулъ и Сванси къмъ 25 т. м. 
Нар. яРо1о“ отъ Лондонъ къмъ 5 августъ т. г.

Агенция „Дюрони & Раделия“
Пар. „Jaeques Fraissinet* къмъ 28т.м. отъ Марсилия. 
Нар. „Henry Fraissinet“ къмъ 28 т, м. отъ Кхостенджа.
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ф р ш о -ш г а ш  ши
ЗА  М ЕЖ ЛУНАРОЛНА ТЪ РГО В И Я

Капиталъ лв. 22,000,000
Резерви лв. 6,000,000.

Ц ен т р а л а  С О Ф И Я .
Клонове s София (съ агенция Ючъ-Бунаръ),

Варна, Пловдивъ (съ агенция Филипово), Русе, Бургасъ, Хасково, Дуп
ница, Стара-Загора, Татаръ-Пазарджикъ и Ямбопъ.

Кореспонденти въ вожчт по-голйшн градове въ странство и България. 
Извършва всички банкови операции.

Приема влогове при най-износни условия.
Телегр. адресъ: „Интербанкъ“. 8—34—15 Клонъ Варна — Телефонъ Яа 300.

ж ш
иг ш ю  i f f

С О Ф И Я - В А Р Я А .

На най-износни цени 
П Р Е Д Л А Г А :

ПЛАТНА български белени и небелени.
О К С Ф О РЛ И  и МАТЕРИИ всички видове.

|  Производство на собствените му тжкачни фабрики въ Варна.
Телефонъ № 332 56— 0 За телеграми: „ТЕКСТИПЪ“.

Печатница Добри Тодоровъ — Варна. П. 85.
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МРЕШ Г! иь
и ш , т

Телефонъ № 22. Телсгр. адресь: Напредъкбанкъ.

ОСНОВАНА ПРЕЗЪ 1876 ГОДИНА.

Клонове:
ТЕЛЕФ О Н И :

Капиталъ и резерви 15,000,000 лв.
София, Варна и Червенъ-ВрЪгъ.
№ 436, № 106, № 39.

f tm e ju  влогове срочки « безсрочни и ио ш си о вн и  Д й и й »
НА И ЗН О С Н И  УСЛОВИЯ

При клона въ Варна специална служба 
по зърнени храни и варива на

комисионни начала. 1—5б—0

Търновски Окржженъ Инзкенеръ
(Водоснабдително бюро).

О Б Я В Л Е Н И Е
№ 764.

Търновскиятъ Окржженъ Инже- 
неръ-водоснабдително бюро, съоб
щава на интересующигЬ се, че на 80 т. м. ще 

произведе въ Търновското окржжно данъчно 

управление търгъ за доставката на 

10,000 килограма чисто олово на бло

кове, или пр&чки за водопроводи, като 

ги поканва да взематъ участие въ конкурен

цията. Справка Държавенъ вестникъ отъ тази 

година брой 70 ст. 10

гр. Търново, 6 юлий 1925 г.

1— 53 — 1 Отъ Бюрото.

Обявление № 16
Невшаеската кредитна кооперация .Н а 

дежда“ обявява, че на 2-й Авгуетъ т. г., 
отъ 2 до 6 часа следъ сб^дъ ще произведе 
публиченъ явно-наддавателенъ търгъ за отда- 
ванието подъ паемъ дружествената житна 
магазия ири Гара-Невша за времето отъ дена 
на търга н .'год. до 81-й Юлий 1926 год.

Залогъ за правоучастие въ търга се изи
сква 10°/о върху първоначалната й цйна отъ 
4000 лева.

Търгътъ ще се произведе въ Дружест- 
венната канцелария и поемяитЬ условия мо- 
гатъ да се видягъ всЬки прис&тетвенъ дееь 
въ канцеларията ни.

ЖелающигЬ да наематъ горнята магазия 
могатъ да се явятъ него день и наддаватъ.

Село Невша, 8 Юлий 1925 г.

1 -  5 4 — 1 Отъ Дружеството.


